
PROTOKÓŁ Nr IV/2024 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 27 czerwca 2024 r. 

 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-iv-z-dnia-27062024-r i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył IV sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
12.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, 
wszystkich radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy Skąpe. Poinformował, że na stan 15 
radnych w sesji uczestniczy 13, więc podejmowane uchwały będą miały moc prawną (lista 
obecności w załączeniu, nieobecni radni: Maria Czarnuszewicz, Mirosław Olczak). Następnie 
przedstawił porządek posiedzenia, do którego nie wniesiono zmian i który przedstawia się 
następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Skąpe za 2023 r.: 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Skąpe za 2023 r., 
b) udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania, 

3. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2023 
rok: 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2023 r.,, 
b) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym Gminy Skąpe za 2023 r., 
c) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 2023 r., 
d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Skąpe na dzień 

31grudnia 2023 r., 
e) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej i komisji stałych Rady Gminy Skąpe, 
f) dyskusja, 
g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Skąpe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej, 
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Skąpe. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) powołania Komisji Samorządu, 
b) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2024 rok, 
c) planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
d) zasad ustalenia diet radnych Gminy Skąpe, 
e) zasad przyznawania diet sołtysom i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowej, 
f) o zmianie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe, 
g) zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe, 
h) emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 
i) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe, 
j) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas  

nieokreślony i na czas określony, 
k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w m. Kalinowo, obręb Niesulice, 
l) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
m) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 

https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-iv-z-dnia-27062024-r
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8. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Skąpe. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2 Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Skąpe za 2023 r. 
a) Debata nad raportem o stanie Gminy Skąpe za 2023 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni raport otrzymali oraz że był on omawiany na 
komisjach. Następnie otworzył debatę.  
Wiceprzewodniczący Rady Bartosz Derejczyk stwierdził, że obowiązek sporządzenia raportu 
o stanie gminy istnieje już od dość długiego czasu. Tegoroczny dokument został niesamowicie 
przygotowany. Materiał jest dostępny i znajdują się w nim informacje o każdej dziedzinie m.in.  
na temat działalności wójta, działalności urzędu, działalności Rady, strategii czy 
obowiązujących polityk. Radny skupił się na demografii. W naszej gminie jest to kolejny rok, 
w którym ilość mieszkańców się zmniejszyła tym razem o 41 osób względem roku 2022. 
Miejscowością z największą liczbą mieszkańców jest Ołobok 778, kolejne są Cibórz 
i Radoszyn. W całej gminie na przestrzeni ostatnich 6 lat liczba mieszkańców zmniejszyła się 
o 146 osób, a przyrost naturalny jest niestety ujemny. Kolejnym działem, który wart jest 
podkreślenia i omówienia, to są finanse. Budżet składa się z dochodów i wydatków oraz 
przychodów i rozchodów. Najważniejszymi dochodami gminy w 2023 roku były środki 
z rządowego funduszu Polski Ład i stanowiły one 20% dochodów gminy co daje kwotę 7 mln 
225 tys. zł. Najważniejszym dochodem własnym gminy były wpływy z podatku od 
nieruchomości, które wyniosły prawie 4,5 mln zł. Łącznie po stronie dochodów za 2023 r. 
wpłynęło 36,5 mln zł. Jest to rekordowy budżet względem dochodów jaki mieliśmy w gminie 
Skąpe. Po stronie wydatków zrealizowano ponad 40 mln zł i było to więcej o 21% od wydatków 
w 2022 r., głównie za sprawą większych wydatków inwestycyjnych. Wydatki na mieszkańca 
wyniosły przeszło 8 tys. zł, natomiast same wydatki inwestycyjne, które stanowiły ponad 16 
mln zł, w przeliczeniu na mieszkańca wyniosły ponad 3200 zł. Zdaniem radnego jest to kwota 
bardzo duża, biorąc pod uwagę ile tych inwestycji mieliśmy, a także w jaki sposób udało się 
pozyskać te dofinansowania. Był to też kolejny rok, w którym gmina realizując zadania 
oświatowe wydała ponad 9 mln zł, otrzymując jedynie 4,5 mln zł subwencji oświatowej. Czyli 
w kolejnym roku dołożyliśmy prawie 50% wydatków do wykonania zadań oświatowych. 
Wartym odnotowania i naprawdę pozytywnym jest zadłużenie gminy, które na koniec 2023 r  
wyniosło tylko 1 mln 162 tys. zł  i stanowiło tylko i wyłącznie 3,19 % dochodów. W 2023 r, do 
urzędu wpłynęło prawie 8 tys. pism, średnio dziennie 32, wystawiono 19,5 tys. faktur w tym 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji 17,7 tys. faktur za wodę i ścieki. W odniesieniu do 
wcześniejszych lat było to więcej o jakieś 300 sztuk. Gmina wysłała pocztą 4300 pism, średnio 
dziennie 17 pism. Jeżeli chodzi o gospodarkę wodociągowo-kanalizacyjną naprawdę jest się 
czym pochwalić. Wartym odnotowania jest to, że gmina Skąpe została zwodociągowana na 
poziomie 99,9 %. Na terenie gminy działa już teraz 5 stacji uzdatniania wody, to jest Rokitnica, 
Ołobok, Węgrzynice, Darnawa i nowa stacja w Kalinowie. Całkowita długość sieci 
wodociągowej zarządzanej przez zakład wynosi 54 kilometry, liczba odbiorców 1,5 tys. Gmina 
skanalizowana jest na poziomie 82 % procent. Ścieki z całego systemu kanalizacji sanitarnej 
za pośrednictwem 45 przepompowni trafiają do oczyszczalni w Ciborzu, gdzie zarządcą jest 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny dla Nerwowo i Psychicznie Chorych. Całkowita długość 
sieci kanalizacyjnej wynosi 82 kilometry. Wartość sieci wodociągowych oraz kanalizacji na 
dzień 31 grudnia 2023 r. wynosi 19 mln zł, natomiast wartość początkowa sieci kanalizacji 
sanitarnej 28,5 mln zł. 
Oczywiście w raporcie są inne rzeczy ważne na temat mienia gminnego, na temat jednostek, 
które są w gminie, na temat uchwał które były podejmowane, na temat inwestycji dlatego też 
radny zachęca wszystkich mieszkańców do przestudiowania dokumentu, bo jest to naprawdę 
kompendium wiedzy o naszej gminie.  
 Wójt Zbigniew Woch zabierając głos, przypomniał, że jak ten dokument pojawił się 
kilka lat temu, to z panią Alicją nie do końca wiedzieli, co autorzy mieli na myśli. Czy to jest 
stworzenie kolejnego dokumentu dającego asumpt do tego, żeby się w samorządzie kłócili 
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między sobą i jedni uznawali na kanwie tego dokumentu, że dobrze idzie, a inni uznawali, że 
idzie fatalnie. Czy ma on rzeczywiście odgrywać istotną rolę w budowaniu gminy czy 
świadomości samorządowców, mieszkańców. Na co dzień w samorządzie przy okazji komisji 
czy sesji wycinkowo skupiają się, omawiając rzeczy, jakie się dzieją tuż za albo będą się dziać 
tuż przed i nie ma takiego elementu całościowego spojrzenia na to, jak te działania 
kilkumiesięczne przekładają się na stan naszej gminy. W tym dokumencie to oczywiście 
widać. Każdy może wyciągnąć sobie co chce. Może mieć po przeczytaniu, po zapoznaniu się 
z tym dokumentem swoje zdanie negatywne lub pozytywne. Nawet dziwnie by było, gdybyśmy 
wszyscy byli zgodni, ale niewątpliwie ten dokument jest ważny, potrzebny i on też daje 
przekonanie, że zmierzamy chyba we właściwą stronę. Daje pewne wskazówki gdzie mamy 
deficyty i ewentualnie na jakich obszarach życia powinniśmy się w większym stopniu skupić. 
Większość kwestii Pan przewodniczący zasygnalizował i Wójt w większości się z nimi zgadza. 
Ten dokument przez kilka miesięcy przygotowuje pani Alicja, korzystając z zasobów 
pracowników. Pani skarbnik też uczestniczyła pomagając w kwestiach szczególnie 
finansowych. Nakład pracy, żeby to przygotować, pozestawiać, pobilansować ze sobą, to jest  
zasługa pani Alicji. Dlatego w imieniu własnym i samorządowców Wójt jej podziękował. 
Wykorzystując moment podziękował także 23 urzędnikom, funkcjonującym w urzędzie gminy 
na rzecz naszej lokalnej społeczności. Pan przewodniczący wspomniał o tym, ile w Urzędzie 
przerzuca się dokumentów. Jedne nie są specjalnie skomplikowane, pismo wchodzi 
i wychodzi bez jakiegoś specjalnie dużego nakładu pracy, ale jest dużo tematów 
wymagających głębokiej analizy, namysłu, zabiegów i intelektualnej znajomości przepisów. 
Często mówimy, że nieszczęście urzędnika w gminie wiejskiej polega na tym, że on 
w wydziale jest sam i często zajmuje się zupełnie odmiennymi  tematami, a przepisy musi 
znać tak samo doskonale z każdej z tych dziedzin. Dlatego Wójt uważa, że urzędnicy w gminie 
wiejskiej i tak na pewno jest u nas, są niesamowitymi zawodowcami. Muszą mieć i mają 
wiedzę z kilku obszarów i co najważniejsze, ma nadzieję, że większość się z tym zgodzi, że 
jak przychodzi klient do naszej gminy, to  zawsze wychodzi w przekonaniu, że był 
najważniejszą osobą dla tego urzędnika. Ma takie głębokie przekonanie, że praca w urzędzie 
jest elementem służby i uważa, że nasi urzędnicy te zadania w większości spełniają w sposób 
zadowalający i za to im podziękował.  
Następnie Wójt odniósł się do funduszu sołeckiego. Nie wszędzie ten fundusz jest, bo jego 
utworzenie jest to decyzja samorządu gminnego. My go utworzyliśmy kilka lat temu. Wcześniej 
funkcjonowało tak zwane główkowe i to było dziesięć złotych na mieszkańca. To nie były zbyt 
duże fundusze, żeby poszaleć na wsi, jeśli chcieliśmy zmienić jej estetykę i przygotować 
festyn, paczki i inne rzeczy. W związku z tym zdecydowaliśmy się na fundusz sołecki i to już 
są pieniądze relatywnie większe. Oczywiście pewnie niewyczerpujące całkowicie oczekiwań 
i być może potrzeb związanych z pomysłami, ale w budżecie całego funduszu sołeckiego 
w naszej gminie będzie już ok. 0,5 mln zł. Są to pieniądze znaczne w naszym budżecie 
gminnym. Jeśli od podatków od mieszkańców w wysokości około 9 mln zł odliczymy połowę, 
którą musimy wydać na szkoły i potem jeszcze przedszkole, na OPS, urząd to na inwestycje 
w dyspozycji samorządowców nie zostaje tak specjalnie wiele więcej niż samorząd przekazał 
sołectwom. Świadomie podjęliśmy tę decyzję, bo wiemy, że nikt tak dobrze nie wyda pieniędzy 
niż ci, którzy są najbliżej mieszkańców. Największą wartością samorządów jest to, że wydają 
lepiej pieniądze, mądrzej, w sposób bardziej celowany i zgodnie z zapotrzebowaniem 
społecznym. Im wyżej, to tych zastrzeżeń do wydatkowania pieniędzy z całą pewnością jest 
więcej. Mamy głębokie przekonanie, że w sołectwach te pieniądze rzeczywiście wydawane 
są sensownie, mądrze. Są też one ważnym narzędziem do budowania wspólnoty. Jako gmina 
raczej koncentrujemy się na dużych działaniach jak kanalizacje, drogi, świetlice, ale mniejsze 
jak ławka, śmietnik, plac zabaw czy boisko są równie istotne. Niewątpliwie fundusz sołecki 
buduje wspólnotę, buduje przekonanie i wzmacnia przekonanie, że wspólnie możemy 
powodować, że nasze miejscowości stają się ładniejsze, piękniejsze no i sami z sobą 
tworzymy wspólnotę celów, wartości, pomysłów. Wójt sygnalizując ważność funduszu 
soleckiego, podkreślił tym samym ważność funkcji sołtysa. Pogratulował tym wszystkim, 
którzy przejęli tę funkcję. Zawsze powtarza, że sołtys ma gorzej od wójta w kontekście 
spełniania oczekiwań mieszkańców. Narzędzia ma o wiele mniejsze niż Wójt, a oczekiwań 
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jest z kolei więcej. Zapewne współpraca pomiędzy sołectwem a samorządem nie wypełni 
wszystkich oczekiwań, ale obiecał, że decyzje, jakie będą podejmowane w stosunku do 
poszczególnych sołectw, nigdy nie spowodują, że jedni będą ważniejsi od innych. Potrzeby 
wszystkich są tak samo ważne i istotne, ale nie wszystkie możemy spełniać w tym samym 
czasie. Przez kilka lat jak przyjeżdżał do Niekarzyna to słyszał, że o Niekarzynie gmina 
zapomniała. Nie zapomniała. W harmonogramie wszystkich inwestycji ktoś musi być 
pierwszy, żeby ktoś inny mógł być ostatni. No i do Niekarzyna kanalizacja przyszła najpóźniej. 
Jak nie było kanalizacji, to się nie myślało o inwestycjach drogowych. W tej chwili to wszystko 
skumulowało się. Dynamika tych wszystkich działań jest taka a nie inna i często wymuszona 
obiektywnymi przesłankami wynikającymi nie z tego, czy my lubimy kogoś mocniej, czy mniej. 
Celem gminy jest, żeby kanalizacja była w każdej wsi, żeby w każdej wsi była droga, żeby 
mieszkańcy mieli wodę, żeby mieszkańcy mieli świetlicę. No ale niestety nie da się tego 
wszystkiego zdziałać w jednym czasie. 
Na koniec Wójt podziękował samorządowcom. W raporcie są suche fakty ile sesji, komisji, ile 
uchwał i tego rzeczywiście jest dużo, aczkolwiek to nie jest najistotniejsze. Praca urzędnicza 
była puentowana uchwałami, ale żeby była uchwała, to trzeba było ją wydyskutować. 
Podziękował za niesamowitą umiejętność dogadywania się, osiągania kompromisów. Choć te 
kompromisy czasami są bolesne, ale świadczą o dojrzałości i świadczą o tym, że populizm 
drzemiący w nas czasami, umiemy zepchnąć na dalekie zaplecze i umiejętnie spojrzeć, czy 
ocenić sytuację. Dla Wójta jest to sygnał optymizmu na kolejną kadencję, ma nadzieję równie 
obfitą w wypełnianie i podnoszenie standardu życia naszych mieszkańców.  
Następnie Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przedstawiła obecnych na sesji sołtysów 
w osobach: Pani Izabela Adaszak - nowa sołtys Pałcka, Pani Alicja Walczak była i jest nadal 
sołtysem Skąpego, Pani Danuta Puszkiel nowa sołtys Niekarzyna, Pani Magdalena Pochylska 
była i jest sołtysem Rokitnicy, Pan Sławomir Sienkiewicz nowy sołtys Radoszyna, Pani Natalia 
Błazucka nowa sołtys Niesulic, Pani Ludwika Michalska nowa sołtys Zawiszy, Pan Damian 
Baranowski nadal jest sołtysem Ołoboku, Pan Mariusz Kuźmicz jest nadal przewodniczącym 
osiedla Cibórz, Pan Marek Kantek jest nadal sołtysem Podłej Góry. I nieobecni dzisiaj sołtysi:  
Pan Klaudiusz Puchalski jest nadal sołtysem Międzylesi, jest nowy sołtys sołectwa Łąkie pan 
Łukasz Baszuro, Pan Sebastian Smoliński nowy sołtys Kalinowa, Pani Anna Szczerba-Pawlak 
nowa sołtys Błoni i Pan Krzysztof Rączkowski był i jest sołtysem Węgrzynic. 
 
Ad. 2b) udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania. 
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia 
wójtowi gminy Skąpe wotum zaufania i zarządził głosowanie.  W wyniku głosowania uchwała 
Nr IV/19/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 3 Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Skąpe za 
2023 rok 
a) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak poinformował, że  radni otrzymali sprawozdanie 

dużo wcześniej i w całości jest ono udostępnione w biuletynie informacji publicznej i było   
szeroko omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. Wobec braku zapytań ze strony 
radnych przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.  

b) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak poinformował, że  radni sprawozdanie 
finansowe gminy jak i sprawozdania jednostek organizacyjnych gminy za 2023 r. także 
zostały omówione na posiedzeniu komisji. Zapytał radnych czy do tego sprawozdania 
mają zapytania. 
Nikt nie zgłosił zapytań. 

c) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Skąpe za 
2023 r. (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

d) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa zapytała radnych czy mają zapytania do informacji 
o stanie mienia komunalnego Gminy Skąpe na dzień 31 grudnia 2023 r.  
Nikt nie zgłosił zapytań. 



 

 

5 

 

e) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski przedstawili pozytywną opinię 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Skąpe na temat sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Skąpe za 2023 rok a Przewodniczący poszczególnych stałych Komisji Rady 
Gminy Skąpe także odczytali pozytywne opinie swoich komisji (opinie stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu). 

f) Wójt Gminy Zbigniew Woch zabierając głos stwierdził, że niewątpliwie to nie był zły 
budżet. Ale niewątpliwie trzeba powiedzieć, że budżety w samorządach to nie są budżety 
marzeń. Oczywiście nie chciałby tu zahaczać o świat polityki, ale w czasie rządów 
poprzedniego obozu politycznego w telewizji słyszeliśmy, że samorządy to tak mają i tak 
nam się fajnie żyje. W tej chwili obecna ekipa mówi, że samorządom się żyje źle. Że 
ustawodawstwo ma być przygotowane, aby tych pieniędzy do samorządów płynęło 
więcej, czyli większe udziały w dochodach, pit, cit, podatkach, subwencjach. Obecnie 
rządzący uważają i słusznie, że samorząd jest niedoinwestowany w stosunku do zadań, 
jakie zostały w ciągu ostatnich kilkunastu lat samorządowi przypisane. My uchwalając 
budżet od kilku lat, mamy szalenie smutne miny. Z tego względu, że mamy na tyle wiedzy, 
świadomości, jak wyglądają finanse w samorządach. W ostatnich latach uchwalając 
budżety, często się zderzamy z taką sytuacją, że w tych budżetach przygotowywanych 
wychodzi, że pieniądze, jakie pozyskamy od mieszkańców, dostaniemy w subwencjach, 
czy w dotacjach nie zabezpieczą potrzeb bieżącej działalności, czyli utrzymania szkół, 
OPSu, przedszkoli. A gdzie znaleźć dodatkowe fundusze na to, żeby podejmować się 
tych wyzwań, z jakimi chcielibyśmy być najmocniej kojarzeni przez mieszkańców, czyli 
podnoszenia standardu poprzez zadania inwestycyjne. Na szczęście później w czasie 
wykonywania  tych budżetów, trochę tego słońca na niebie się pojawia i jakoś ten koniec 
z końcem wiążemy. Nie chce powiedzieć, że to jest jakaś zasługa radnych, samorządu. 
Nie chce iść w tę stronę, że to dzięki ich umiejętnościom i tak dalej i tak dalej. Nie jesteśmy 
odcięci od świata.  Słyszymy, co się dzieje w okolicznych samorządach potencjalnie 
uchodzących za bogate, bogatsze od nas. To też między innymi wypadkowa tego, że 
samorządy są w niewystarczający sposób zasilane od wielu lat z budżetu państwa i te 
zadania, jakie my wykonujemy, kosztują więcej, aniżeli otrzymujemy w postaci dotacji 
i subwencji. To chciałby jednoznacznie wyartykułować. No i trzyma rządzących dzisiaj za 
słowo, że ta sytuacja się zmieni. Oczywiście to takie pesymistyczne. Ten pesymistyczny 
głos na szczęście został przytłumiony mnóstwem pieniędzy z Polskiego Ładu, które 
w jakiś sposób też trafiły do nas. Jesteśmy beneficjentem i dla kogoś, kto ocenia, jak 
funkcjonuje gmina poprzez pryzmat tego, co się na gminie dzieje to widzimy co się dzieje 
w Pałcku, co się dzieje w Niekarzynie, co się działo w Rokitnicy, co się za chwilę będzie 
działo w Błoniach, co się dzieje ze stacją uzdatniania wody i tak dalej i tak dalej. Tych 
inwestycji może wymieniać mnóstwo. Słowa o tym, że kondycja finansowa samorządów 
nie jest wymarzona, a nawet chciałoby się powiedzieć, w wielu samorządach jest w stanie 
agonalnym, będą jakimś elementem dysonansu, bo co innego widać. Ale to tak tytułem 
opisania generalnie sytuacji finansowej. A wracając do tego budżetu 2023 r., no to 
zmieniany był od stycznia do grudnia. Skupi się w głównej mierze na części inwestycyjnej, 
bo część tych inwestycji było podejmowanych w 2022 r. aby były kończone 2023 r. a 
część inwestycji już jest wykonywanych od 2023 r., ale było tego więcej niż w poprzednich 
latach. Było tego w sposób zadawalający w tych obszarach często najistotniejszych 
Wszyscy zapewne się z nim zgodzą, że kanalizacja jest pożądana, jak jej nie ma, woda 
jest pożądana, jak jej nie ma. Jak te inwestycje się wykonana i jakie one są kosztowne, 
to później w zasadzie się już tego nie widzi, tylko widzi się zdegradowane ewentualnie 
drogi i tego typu problemy. W związku z tym najbardziej nas cieszą inwestycje drogowe, 
chodniki związane z bezpieczeństwem. Przebudowaliśmy cały Cibórz, dokończyliśmy 
w zasadzie w zdecydowanym stopniu potrzeby mieszkańców Międzylesia. W tej chwili  
jesteśmy w Pałcku, w inwestycja w Niekarzynie ma nadzieję wszystkie wyczerpie 
oczekiwania. Jesteśmy w przededniu inwestycji w Błoniach i załatwimy potrzebę w tym 
zakresie w całej miejscowości. Jesteśmy po wyłonieniu wykonawcy na miejscowość 
Kalinowo i to jest to, co się dzieje w tym budżecie. Życzyłby i radnym i sobie, żeby to 
kolejne budżety wyglądały w podobny sposób, jeśli chodzi o intensywność zadań 
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inwestycyjnych. I to jest budujące. I to też daje nadzieję tym wszystkim, którzy nie mają 
inwestycji drogowej jeszcze dzisiaj u siebie, ale być może mają prawo wietrzyć nadzieję, 
że jak u sąsiadów w koło się buduje, no to do nich te inwestycje też będą witać. Część 
inwestycji to były inwestycje wespół z radami sołeckimi np. boisko w miejscowości 
Ołobok. Przy okazji udało się pozyskać 100 tys. zł z Urzędu Marszałkowskiego, 
a inwestycja została zapoczątkowana przez radę sołecką, bo z funduszu sołeckiego była 
wykonana dokumentacja, a później procesem inwestycyjnym też dzieliliśmy się 
finansowo. Wójt dziękował już radnym przy okazji poprzedniego dokumentu, ale jeszcze 
raz podkreślił umiejętność dogadywania się. Podziękował wszystkim urzędnikom i pani 
Alicja jako szefowej pionu urzędniczego. Szczególnie podziękował Pani Skarbnik 
Danucie Hekawie. Przyszła do naszego urzędu późnym latem, czy nawet wczesną 
jesienią. Do dnia dzisiejszego ciężko znaleźć chętnych na tę funkcję. Trzeba mieć 
wyspecjalizowaną wiedzę, kwalifikację niewątpliwie, a ponadto jest to dość 
odpowiedzialne zadanie. Pani Danka, jak do nas przyszła, to przyszła do takiego pionu 
finansowego niedokończonego, jakby w budowie. I to był pewnie ciężki czas dla pani 
Danki, ale nigdy się nie żaliła, nigdy nie biadoliła, a jak między innymi widać po 
sprawozdaniu ocenionym już przez RIO, umiała się z tym wszystkim zmierzyć i umiała to 
wszystko wykonać. Dzisiaj pewnie dzięki temu czuje się bezpieczniej pełniąc tę funkcję. 
Za to w imieniu własnym i wszystkich podziękował Pani Skarbnik, będąc przekonanym, 
że mamy na tym stanowisku właściwą osobę i życzył, żeby kolejne lata współpracy 
między nią a samorządem układały się tak samo dobrze jak dotychczas.  

g) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprowadzenia finansowego Gminy Skąpe wraz ze 
sprawozdaniem wykonania budżetu za rok 2023. W wyniku głosowania uchwała Nr 
IV/20/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 
a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Skąpe (wniosek stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu). 

b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski odczytał opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Zielonej Górze na temat wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy (opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

c) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Skąpe.  
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/21/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie 
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak poinformował, że wszystkie uchwały uzyskały 
pozytywne opinie stałych komisji Rady Gminy Skąpe.  
Radny Piotr Olszewski opuścił obrady o godz. 13.15. 
a) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie powołania stałej komisji rady gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała 
Nr IV/22/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

b) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przyjęcie planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2024 rok. W wyniku głosowania 
uchwała Nr IV/23/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

c) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. W wyniku głosowania uchwała Nr IV/24/2024 
została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie zasad ustalania diet radnych gminy Skąpe.  

https://skape-rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/31/wniosek-komisji-rewizyjnej-o-udzielenie-absolutorium.pdf
https://skape-rada.alfatv.pl/pliki/skape/rada/31/wniosek-komisji-rewizyjnej-o-udzielenie-absolutorium.pdf
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Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała o wprowadzeniu zmiany w § 2 
ustępu 5 i 6 zastępujemy tylko ust. 5, który będzie brzmiał „5. Zryczałtowana dieta 
przysługuje proporcjonalnie do okresu sprawowania funkcji w danym miesiącu”.  
Przewodniczący Zarządził głosowanie nad poprawką do projektu uchwały. Poprawka 
w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. W wyniku głosowania uchwała Nr 
IV/25/2024 wraz z wprowadzoną poprawką została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

e) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie zasad przyznawania diet sołtysom i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowej. W wyniku głosowania uchwała Nr IV/26/2024 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie gminy Skąpe. W wyniku 
głosowania uchwała Nr IV/27/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

g) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Skąpe. W wyniku 
głosowania uchwała Nr IV/28/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

h) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie emisji obligacji gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania nabywania i wykupu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/29/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

i) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie emisji obligacji gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania nabywania i wykupu. 
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/29/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Andrzej Kałużny opuścił obrady o godz. 13.25. 

j) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność wójta gminy Skąpe.  
Przewodnicząca Komisji skarg, wniosków i petycji Urszula Bronisz poinformował, że 
Komisja po zapoznaniu się z dokumentami dowodowymi, z przepisami prawa oraz opinią 
radcy prawnego gminy Skąpe jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Skarga 
dotyczyła przekazania, przesłania nieuwierzytelnionych dokumentów na wniosek 
właściciela jednej nieruchomości. 
W wyniku głosowania uchwała Nr IV/30/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

k) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym  
na czas nieokreślony i czas określony.  
Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała o wprowadzeniu zmiany do projektu 
uchwały polegającej na dodaniu kolejnej dzierżawy. Wpłynął wniosek dotyczący kolejnej  
dzierżawy gruntu o pow. 25 m2 w miejscowości Cibórz na cele garażowe.   
Przewodniczący Zarządził głosowanie nad poprawką do projektu uchwały. Poprawka 
w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. W wyniku głosowania uchwała 
Nr IV/31/2024 wraz z wprowadzoną poprawką została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

l) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miejscowości Kalinowo, obręb Niesulice. W wyniku głosowania uchwała 
Nr IV/32/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

m) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały o 
zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy Skąpe na rok 2024. W wyniku 
głosowania uchwała Nr IV/33/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
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n) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe 
na lata 2024-2029. W wyniku głosowania uchwała Nr IV/34/2024 została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radna Katarzyna Koziarska złożyła dwie interpelacje. Jedną dotyczącą postawienia 
lampy pomiędzy ulicą Słoneczną a Frezjową w Niesulicach a drugą dotyczącą wyjaśnienia 
pism skierowanych do mieszkańców, datowanych na 21 maja, w sprawie złożenia deklaracji 
odnośnie opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Dla mieszkańców są one nie 
jasne.  
 
Ad. 7 Zapytania, sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.  
Sołtys Rokitnicy Pani Magdalena Pochylska zgłosiła problem, polegający na tym, że jeden 
pan zrobił sobie koło świetlicy parking, a właściwie to złomowisko. Już za kadencji 
poprzedniego sołtysa próbowali coś z tym zrobić.  

Sołtys Niesulic Natalia Błazucka zapytała kiedy zostanie zrobiony porządek z ulicą 
Słoneczną. Przyjechała koparka, porobiła parę minut i pojechała, bo została wezwana 
z powrotem przez gminę i do tej pory nie wróciła.  

W pierwszej kolejności Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko odniosła się do 
wezwań skierowanych do mieszkańców Niesulic w sprawie złożenia ewentualnych korekt 
deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Tę sprawę już 
wyjaśniała na komisjach Rady. Faktycznie skierowaliśmy wezwania do mieszkańców Niesulic, 
ponieważ z informacji, które posiadamy, potrafimy określić, ile osób zamieszkuje w niektórych 
nieruchomościach, natomiast osoby te składają niezgodne z prawdą deklaracje. W związku 
z tym, że wójt gminy ma wgląd do wszelkich możliwych rejestrów i przeprowadzając czynności 
kontrolne, ma prawo korzystania z nich, w trakcie kontroli zweryfikowaliśmy listę osób, które 
podpisały się otrzymując karty do głosowania w wyborach na sołtysa. Zgodnie z przepisami 
ogólnie obowiązującymi prawa wyborcze w wyborach na sołtysów mają mieszkańcy danej 
miejscowości. Podpisując się pod taką listą deklaruje się, że się jest mieszkańcem. W związku 
z tym, że mieliśmy takie deklaracje, skorzystaliśmy z tej informacji i do tych osób wystosowane 
zostały wezwania do prawidłowego złożenia deklaracji i prawidłowego zadeklarowania liczby 
osób zamieszkujących w danej nieruchomości. Dla nas jednoznaczne jest, że jeżeli ktoś pisze, 
że jest mieszkańcem, no to chyba robi to świadomie i z pełną odpowiedzialnością. Tym 
bardziej, że Sekretarz osobiście prowadząc zebrania wyborcze, informowała parokrotnie kto 
ma prawa wyborcze i te osoby doskonale wiedzą, że głosując deklarują swoją obecność w tym 
miejscu i potwierdzają, że są mieszkańcem. A skoro są mieszkańcami, to powinni zgodnie 
z prawdą składać deklarację o gospodarowaniu odpadami. Więc jeżeli deklarują, że 
w nieruchomości mieszkają trzy osoby, to za trzy osoby powinni płacić za odpady, a nie za 
jedną.  

Wójt Zbigniew Woch dodał, że wezwania do złożenia deklaracji, to nie była żadna akcja  
wymierzona przeciwko mieszkańcom miejscowości Niesulice. Gmina od wielu lat korzysta 
z wiedzy sołtysów i w większości naszych miejscowości czasami pozyskujemy informacje ile 
osób mieszka i ewentualnie konfrontujemy to z deklaracjami. I nie ma w tym nic złego. 
Dochowanie wszelkiej staranności do tego, żeby wszystkich tych, którzy uczestniczą 
w gospodarce odpadami wychwycić czy uchwycić jest uczciwe i sprawiedliwe wobec nas 
wszystkich, którzy deklarujemy uczestnictwo w tym systemie i ponosimy w ślad za tym opłatę. 
Jeśli zidentyfikujemy wszystkich, czy optymalnie wszystkich korzystających z naszego 
systemu, to jest większa szansa, że stawka za śmieci dla każdego z nas też będzie niższa. 
W związku z tym Wójt oczekuje szczególnie od sołtysów współpracy, bo to nasz wspólny 
interes. Gmina jest od tego, żeby optymalizować system. Jeśli ktoś wrzuca śmieci swoje do 
systemu, to powinienem za nie zapłacić z szacunku do sąsiada, który jest w tym systemie. 
W ubiegłym sezonie sam chodził po miejscowości Niesulice jako przewodniczący Komisji 
i badał prawidłowość złożonych deklaracji. Nie wie czy jest taki drugi wójt w Polsce. A chodził 
nieprzypadkowo. Mieliśmy największe rozbieżności, jeśli chodzi o gospodarkę odpadami 
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właśnie w miejscowości Niesulice. Nie stygmatyzuje ani Niesulic, ani Łąk, bo one mają swoją 
specyfikę. System gospodarki odpadami nie jest na tyle plastyczny, żeby można było go 
jeszcze lepiej zoptymalizować. Być może dla miejscowości Niesulice optymalne byłoby 
rozliczenie za zużytą wodę a nie od mieszkańca, ale dwóch różnych sposobów nie można 
wprowadzić w gminie. Sami się musimy edukować i uświadamiać, że jesteśmy wspólnotą, 
a gmina nie jest żadnym okupantem, tylko w imieniu nas wszystkich reguluje pewne zasady. 
Jeśli z czegoś korzystamy, to powinniśmy na takich samych zasadach jak wszyscy ponosić 
tego konsekwencje.  Ma nadzieję, że we współpracy z panią sołtys z Niesulic pewne rzeczy 
będą bardziej oczywiste i przejrzyste. Dla mieszkańców wyjaśnił, że opłata za system wynika 
z ilości odpadów. Każdorazowo po zbiórce śmieci są ważone. Jeżeli jest więcej mieszkańców, 
to ostateczna kwota dzielona jest na więcej części i ostatecznie opłata w kolejnym roku może 
być niższa. Trzeba tak mieszkańcom tłumaczyć, po to aby sami pilnowali sąsiadów. Wszyscy 
płacimy za tych którzy nas oszukują. Nie ma stałej kwoty za śmieci, tyle ile ważą, tyle musimy 
zapłacić.  

Odpowiadając na zapytanie Pani Sołtys z Niesulic dot. ul. Słonecznej wyjaśnił, że 
rzeczywiście podjęliśmy czynności. Z tego co wie, to dzisiaj miały dojechać na ulicę Słoneczną 
i na ulicę Zielną trzy zestawy tłucznia. Pracownicy dzisiaj wykonują naprawę drogi do ZHP 
i OW Ada. Zaczęliśmy od tego miejsca z tego względu, że w dniu jutrzejszym ma przyjechać 
tam dużo samochodów w związku z dowiezieniem dzieci na obóz. Jeśli nie pojawią się żadne 
przeszkody w dniu jutrzejszym, będziemy na ulicy Słonecznej i na ulicy Zielnej i takie mamy 
plany. Odniósł się też bezpośrednio do Pani Sołtys z Niesulic. Podkreślił, że czasami mówiąc 
do niego, i chcąc przedstawić go w nienajlepszym świetle, najwięcej Pani Sołtys mówi o sobie. 
Ma nadzieję, że nie będzie musiał tego kiedykolwiek w przyszłości rozwijać. Mieliśmy być 
poprzedniego dnia w Niesulicach, ale niestety Zakład Wodociągów i Kanalizacji został 
wezwany do pilnej pracy kanalizacyjnej w miejscowości Pałck,  żeby nie komplikować firmie 
budowlanej procesu drogowego. Mamy jedną maszynę i nie da się przewidzieć tego, co 
będzie w dniu jutrzejszym. Musimy wybierać, co jest w danym momencie ważniejsze, 
potrzebniejsze, niezwłoczne czy też konieczne do wykonania.  

Odnosząc się do kwestii poruszonej przez Panią Sołtys Rokitnicy obiecał, że gmina 
będzie działać, jednak podkreślił, że usunięcie samochodu z miejsca publicznego nie jest takie 
łatwe jakby mogło się wydawać. Czynności można podjąć tylko jeśli samochód stwarza 
zagrożenie. Na pewno będziemy się tematem zajmować i ma nadzieję, że uda się temat 
rozwiązać.  

W kwestii postawienia lampy w Niesulicach Wójt wyjaśnił, że w zakresie oświetlenia 
przyjmujemy wnioski i w lutym lub marcu wnioski te analizowane są na posiedzeniu Komisji 
i wtedy w zależności od budżetu, decydujemy o wykonaniu dokumentacji i realizacji tych 
przedsięwzięć. W tej chwili wykonujemy sześć czy siedem kolejnych dokumentacji. Po ich 
wykonaniu będziemy budować. W przypadku zgłoszonym przez radną sprawdzi czy jest 
przygotowana dokumentacja na tę lampę, ale nie została ona postawiona ze względu na 
środki finansowe. Jeśli tak by było to sytuacja jest łatwiejsza, bo jest na to dokumentacja, 
zostaje tylko kwestia wyszacowania budżetu i kolejności realizowania zadań. Poinformował 
też nowych radnych, że gdyby się okazało że mamy dokumentacje i na ich wykonanie brakuje 
w budżecie środków, to podejmujemy decyzję czy szukamy tych dodatkowych środków w tym 
budżecie czy ustawiamy kolejność zadań i wykonujemy do wysokości zaplanowanych 
środków, a pozostałe przenosimy na kolejny budżet.  
 
Ad. 8 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym  
Sprawozdanie z działalności stanowi załącznik do niniejszego protokołu i zostało 
zamieszczone w systemie Rada.  Wójt odniósł się do niektórych kwestii.  
1. Ubiegamy się o dofinansowanie na wybudowanie PSZOKu za urzędem gminy zgodnego 

z naszymi oczekiwaniami i z obowiązującym standardem. Nałożyliśmy na siebie duże 
zobowiązanie, że PSZOK chcemy wybudować jeszcze w 2024 r. Z informacji 
pozyskanych z Urzędu Marszałkowskiego wiemy, że jest szansa, że weryfikacja naszego 
wniosku zakończy się w miesiącu lipcu, a Wójt zakłada, że zakończy się sukcesem 
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i przyznaniem dofinansowania. W związku z tym w miesiącu sierpniu chcielibyśmy podjąć 
działania związane z wyłonieniem wykonawcy. 

2. W ostatnim czasie mnóstwo czasu poświęcamy na sfinalizowanie wcześniej pozyskanych 
dofinansowań na remonty w kościołach w Pałcku i Rokitnicy.  W ostatnich dwóch 
tygodniach uczestniczyliśmy w dość intensywnych działaniach z Lubuskim 
Konserwatorem Zabytków. Była wizytacja Pani Konserwator na obu obiektach. W tej 
chwili jesteśmy na etapie uzyskania decyzji rzeczonej Pani Konserwator, a jesteśmy 
związani terminem 29 lipiec na podjęcie działań związanych z wyłonieniem wykonawcy.  

3. W tym tygodniu lub na początku przyszłego ogłosimy postępowanie przetargowe na 
przebudowę stawów w gminie. Na tym stanowisku mamy nowego urzędnika, a temat jest 
szalenie poważny, bo od prawidłowości ogłoszenia postępowania przetargowego, 
wyłonienia wykonawcy, w dużej mierze zależy, czy otrzymana dotacja nie zostanie 
pomniejszona, albo przy dużych wadach w postępowaniu może całkowicie cofnięta. 
W związku z tym z należytą starannością też przyglądamy się i korzystamy 
z doświadczeń urzędników z ościennych gmin. Tu też jesteśmy związani czasem, bo do 
końca tego roku stawy chcemy odnowić. 

Sołtys Niesulic Natalia Błazucka odniosła się do uwag Wójta i przeprosiła  jeżeli poczuł się 
urażony jej wypowiedzią. Stwierdziła, że nikogo tutaj nie rozlicza, tylko mówi co było na 
ostatniej sesji. Mieszkańcy Niesulic też oglądają sesję.  Po ostatniej sytuacji całe Niesulice po 
prostu się śmiały z gminy, że przyjechali na pięć minut. Sołtys nie chciałaby, żeby była kolejna 
taka sytuacja, dlatego o tym wspomniała. Mieszkańcy bardzo potrzebują, żeby ta droga była 
zrobiona, a w tej sprawie to nie było jednokrotne pismo do gminy tylko któraś petycja z kolei, 
któryś telefon z kolei także.  Nie chciałaby, żeby wójt odbierał to jako atak na jego osobę, tylko 
prośbę.  

Wójt stwierdził, że nie jest żadnym księciem, ani żadnym satrapą oczekującym uwielbienia 
od mieszkańców. Może nie wszyscy to widzą, ale postrzega swoją funkcję jako służbę. Jak 
wspomniał, nie da się wszystkiego wybudować w jednym czasie. W tej chwili wykonujemy 
dokumentację na rzeczoną ulicę Kwiatową, Słoneczną i Zielną i część Spacerowej nie po to, 
żeby zwodzić mieszkańców, tylko doszliśmy do wniosku, że nadszedł czas na tę miejscowość. 
Niesulice w dużej mierze były kojarzone z miejscowością do której przyjeżdżają ludzie, 
wypoczywają i wyjeżdżają, a mieszkańców nie jest za dużo. Gradacja czy harmonogramy 
zadań inwestycyjnych zależą też od wielkości miejscowości. Jeśli mamy potrzeby drogowe 
w miejscowości gdzie jest trzystu mieszkańców i mamy potrzeby drogowe w miejscowości 
gdzie jest mieszkańców stu, to w naturalny sposób w pierwszej kolejności rozwiązujemy 
problemy tych większych miejscowości. W tej chwili zauważamy, że w Niesulicach pojawiło 
się nieco więcej mieszkańców, którzy przyznają się do tego, że są mieszkańcami.  W związku 
z tym te potrzeby zauważyliśmy, co przejawia się chociażby w doświetleniu. Osobiście nie ma 
jakiegoś dyskomfortu, że zapomnieliśmy o Niesulicach. Stacja uzdatniania wody w Kalinowie 
w głównej mierze dedykowana jest miejscowości Niesulice. Woda owszem była, może 
ciśnienie czasami było małe i pewnie w związku z tym nie docenia się tej zmiany. Inwestycję 
za niespełna 5 mln zł wykonaliśmy, żeby przez następne sto lat woda była. Wójt słyszał często 
głosy, dlaczego budujemy drogi do jeziora a nie mieszkańcom. Ano dlatego, że fundusz był 
dedykowany tylko i wyłącznie na turystykę, nie na mieszkańca.  
Tak jak wspomniał, będziemy tę drogę łatać. Wcześniej nie mieliśmy maszyny, później przez 
jakiś czas nieobecny był kierownik ze względu na swoje osobiste sprawy. W tej chwili jedyny 
problem, to jest problem pomiędzy ZWiK. Są sytuacje wyjątkowe, tak jak pewnie w życiu i jeśli 
się okaże, że maszyna będzie im niezbędna to niestety zamiast na drogę do Niesulic pojedzie 
w inne miejsce.  
 
Ad. 9 Wolne wnioski i informacje  
Radny Mariusz Kuźmicz wspólnie z Urszulą Bronisz i mieszkańcami Ciborza zaprosił 
wszystkich na festyn integracyjny na 13.07 do Ciborza. Gwiazdą wieczoru będzie Łukasz 
Łyczkowski z zespołem Piąta Rano. Będą zabawy dla dzieci, darmowe dmuchańce.  
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Ad. 10 Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Skąpe.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad przyjęciem 

protokołu III  sesji. W wyniku głosowania protokół został przyjęt jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11 Zamknięcie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 
zamknął III sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 8.50. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Wiesław Zawiślak 
Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor 
 
 


